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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

Sammanträde torsdagen den 23 april 2020 klockan 18:30 – 19:25 Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 8A, Johanneshov 

  
 Ledamöter 
Gustav Johansson (M) ordförande 
Veronica Palm (S) vice ordförande 
Henrik Virro (M) 
Erika Wing (M) 
Jonas Nilsson (M) 
Urban Rybrink (L) 
Ola Gabrielson (MP) 
Christina Peterson (C)  
Bo Hansson (S) 
Gisela Norrman (S  
Hassan Jama (V) 
Lena Rydblom (V) 
Tobias Karlsson (SD) 

  
   
   
   
   

   
   

   
   

  
 
 
 

 Tjänstgörande ersättare 
Nickie Excellie (MP) tjänstgör för Ola 
Gabrielson (MP) 
Elisabet Abelson (C) tjänstgör för Christina 
Peterson (C) 

Ersättare 
Kristina Katajikko (M)  
Camilla Hane (M) 
Björn Wredberg (M) 
Erik Engstrand (M) 
Ulrika Strömberg (L) 
Nickie Excellie (MP) 
Elisabet Abelson (C) 
Mikael Hörnkvist (S) 
Halahen Zaidane (S) 
Simon Pittuco (V) 
Amalia Engström (V) 
Inge Pihlström (SD)  
Lisa Palm (Fi) 
 
  
  
 

 

Tjänstepersoner 
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp, avdelningen Jeanette Holmqvist §§ 23-25, stabschef 
Anna Larsson §§ 1-22, nämndsekreterare Magnus Hillborg 
 

Personalföreträdare 
Daniel Knudsen (Saco) och (SSR) 

Justering 2020-04-28 
 
Sekreterare 
 
 
Magnus Hillborg  

Ordförande Justerare 

Gustav Johansson (M) Veronica Palm (S) 
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Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 1 
Val av justerare och dag för justering 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utsåg vice ordförande Veronica Palm (S) 
att tillsammans med ordföranden Gustav Johansson (M) justera dagens protokoll. 
Justering sker tisdagen den 28 april 2020. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 2 
Fastställande av dagordning 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fastställde den utsända dagordningen.   
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§ 3 
Månadsrapport mars 2020     
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner föreliggande rapport. 
 

Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras en budget i balans efter 
resultatöverföringar. Före resultatöverföringar prognostiseras ett underskott om 
minus 5,7 mnkr. Osäkerhetsfaktorn är stor utifrån rådande läge med Covid19. 
Förvaltningen följer nogsamt den ekonomiska utvecklingen inom varje 
verksamhetsområde och redovisar följdverkningar på ekonomin. Då det är 
eftersläpningar i kostnader med en månad för exempelvis extrapersonal kan en 
mer rättvisande bild ges från och med april månad. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 9 
april 2020. 
Dnr EÅV 2020/109. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4 
Underlag för budget 2021 med inriktning för 2022 och 2023 för 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

Stadsdelsnämndens beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner underlag för budget 2021 med inriktning 

2022 och 2023 för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd. 

2. Förvaltningens underlag för budget 2021 med inriktning 2022 och 2023 
överlämnas till kommunstyrelsen. 

Ärendet 
Ett omfattande bostadsbyggande präglar planperioden. Befolkningen i 
stadsdelsområdet ökar under kommande år och därmed ökar också behovet av 
tjänster inom ramen för förvaltningens uppdrag. Bland annat förväntas antal 
barn i åldersgruppen 1-5 år öka under kommande år. Samtidigt minskar antalet 
personer i åldersgruppen 90 år och äldre. 
 
För att klara av framtidens utmaningar är det avgörande att förvaltningen kan 
säkerställa kompetensförsörjningen inom förvaltningens verksamheter. Att vara 
en attraktiv arbetsgivare, utveckla organisationens innovationsförmåga samt 
arbeta systematiskt med att sprida och ta till sig lärande exempel på effektiva 
arbetssätt är några av de områden som förvaltningen ser som särskilt prioriterade 
under planperioden. Bland annat behöver förvaltningen säkerställa att när 
verktyg för digitalisering införs och används görs detta på ett sådant sätt att det 
höjer kvaliteten och på sikt blir ett sätt att spara resurser.  
 
Förvaltningen fortsätter att utveckla det näringslivsfrämjande arbetet, 
klimatarbetet, arbetar med samverkan och dialog för trygghet och trivsel. 
Arbetet mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck är ett 
annat prioriterat område under planperioden. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 8 
april 2020. 
Dnr EÅV 2020/177.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilda uttalanden 
Veronica Palm (S) lämnade ett särskilt uttalande: 
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Till följd av Corona-krisen har förutsättningarna i grunden ändrats för stadsdelens 
verksamheter. Ärendet får därmed ses mer som ett underlag som i stor utsträckning 
kommer behöva ändras utifrån den analys som stadsdelen kommer göra framgent. 
Vi avstår därför från att i detta sammanhang kommentera enskilda delar i 
förvaltningens underlag.   
 
I den analys som kommer göras och som behöver vara grund för såväl vår nämnds 
som hela stadens budgetarbete anser vi att följande frågor måste vara centrala: 
• Vilka resurser krävs för att äldreomsorgen ska kunna garantera en bra kvalitet 

med en hög säkerhet? Hur kan arbetsvillkoren förbättras för att säkerställa att 
personalen får möjlighet att göra sitt jobb utifrån den kompetens de har? 

• Vilka ekonomiska satsningar krävs för att förskola då verksamheten drabbats 
såväl av en historiskt svag budget 2020 som stora utmaningar i spåren av 
Corona-krisen? Och på vilket sätt fortsätter arbetet med att rekrytera 
förskollärare? Hur går arbetsmiljöarbetet i förskolan vidare för att motverka det 
hårda tryck som ställs på våra barnskötare? 

• Hur kan staden prioritera socialt och förebyggande arbete så att vår stad håller 
samman, tryggheten ökar och EÅV-medborgare med behov av stöd kan ges det 
när behoven sannolikt är större än någonsin, redan nu ser vi en ökning av 
exempelvis vräkningar? Hur säkerställs att utvecklingsarbetet i våra utsatta 
områden intensifieras för att möta de negativa effekter som kommer i kölvattnet 
av Corona-krisen? 

• Vad krävs konkret av ökade insatser för att öka sysselsättningen? Och på vilket 
sätt kan stadsdelen kompensera för bortfallet av de redan allt för få feriejobben 
till våra unga? 

• Vilka politiska beslut behöver fattas för att säkerställa att miljöprogram och 
klimathandlingsplan kan genomföras även med en svag ekonomisk tillväxt? Och 
att vår stadsdel kan möta medborgarnas krav på att trygg och snygg utemiljö? 

 
Det är ingen hemlighet att vi i alla ovanstående punkter haft kritiska synpunkter på 
att det borgerliga styret haft för låga ambitioner under 2019 och 2020. Vår 
uppfattning är inte att behoven i ovanstående delar minskat till följd av pandemin. 
 
 
Hassan Jama (V) lämnade ett särskilt uttalande: 
 
Till följd av Corona-krisen har förutsättningarna i grunden ändrats för stadsdelens 
verksamheter. Ärendet får därmed ses mer som ett underlag som i stor utsträckning 
kommer behöva ändras utifrån den analys som stadsdelen kommer göra framgent. 
Vi avstår därför från att i detta sammanhang. 
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Tobias Karlsson (SD) lämnade ett särskilt uttalande: 
 
Ett förslag till underlag för budget för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd som 
ligger i linje med majoritetens vilja presenteras av förvaltningen till 
stadsdelsnämnden. 
 
Sverigedemokraterna kommer att presentera en egen budget i kommunfullmäktige 
där vi redovisar vår syn på hur verksamheten för Stockholms stad bör prioriteras 
och hänvisar därför till denna när den finns är klar för en utförligare beskrivning.  
 
Vi anser att stora delar av förvaltningens underlag för budget 2021 är obsolet 
eftersom den inte tar tillräcklig hänsyn till den pågående Coronapandemin.  
 
Sida 1 
På förstasidan inleds ärendet med att slå fast att ett omfattande bostadsbyggande 
kommer att ske de kommande åren. Vi menar att det råder stor osäkerhet om det 
verkligen kommer att bli så med tanke på att det kan komma en kraftig inbromsning 
av ekonomin till följd av Coronapandemin.  
 
Sida 5  
Här beskrivs demografin. Även den kan påverkas. Tillväxten av antal unga barn 
kanske inte blir så stor som beräknat och antalet äldre 65-89 år kan komma att bli 
färre än beräknat som följd av det tragiska misslyckandet med att begränsa 
smittspridning av Covid-19 i den äldre befolkningen. 
 
Vi ser vi ett stort behov av konkreta åtgärder och planer som är effektiva för att 
skydda våra gamla invånare på äldreboenden både från dagens Coronapandemi 
och framtida pandemier. Stadsdelen ska säkerställa en trygg och värdig ålderdom 
för de äldre. Många äldre blir förr eller senare beroende av äldreomsorgen för att 
kunna upprätthålla sin livskvalitet. Behovet kan se väldigt olika ut och uppkomma i 
olika skeden av livet. Vissa vill bo kvar hemma och andra vill bo på ett 
serviceboende eller ett trygghetsboende. Den som vill och kan bo kvar hemma ska 
ges möjlighet till det genom att erbjudas hemtjänst. En individuell bedömning ska 
alltid göras så att den äldre kan få rätt assistans. Om man önskar flytta till ett 
service- eller trygghetsboende ska man i bästa möjliga mån erbjudas en plats i sitt 
närområde. Det är den äldres vilja och behov som skall styra kommunens äldrevård 
och inte tvärtom.  
  
Sida 6 
Vad gäller trygghet och säkerhet oroas vi av en tröghet och saktfärdighet hos 
majoriteten. Förhållandevis enkla åtgärder som att sätta upp bevakningskameror i 
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Rågsved har låg prioritet och kommer tidigast att genomföras till hösten 2020 trots 
att majoriteten har uttalat ambition om fler kameror i början av mandatperioden. 
Trots att det fortfarande är så många som en av tvåhundra kvinnor som varje år 
anmäler att de har utsatts för sexualbrott i vår stadsdel finns ingen uttalad ambition 
med konkreta åtgärder för att minska denna typ av brott. Vi anser vidare att 
formuleringar som ”upplevda tryggheten” bör strykas. Trygghet är en upplevelse 
som kan variera från person till person. Genom att använda uttrycket ”upplevda 
tryggheten” så kan det tolkas som att Stadsdelsnämnden och Förvaltningen inte tar 
medborgarnas trygghet på allvar. Mellan raderna skulle man kunna tolka det som 
att det finns en annan slags ”faktisk trygghet” än den som invånarna upplever. 
 
I resonemanget om arbete och egen försörjning tas ingen hänsyn till att 
arbetslösheten stiger kraftigt just nu. Under stycket om näringslivet finns inga 
konkreta handlingsplaner trots att det är helt uppenbart att olika branscher drabbas 
olika av Coronapandemin. Inte heller vad gäller kompetensförsörjning till 
förvaltningen dras några som helst slutsatser med anledning av att 
arbetsmarknaden förändrar sig kraftigt just nu i Coronatider. 
 
Fokus för förvaltningens klimat- och miljösamordnare bör vara att hitta effektiva 
åtgärder för det ska motivera att skattemedel tas i anspråk för detta ändamål. 
 
Ersättaryttrande 
Lisa Palm (Fi) lämnade ett ersättaryttrande: 
 
Utifrån de förutsättningar som råder, Covid-19-pandemin, är det svårt att göra 
några skarpa analyser och dra slutsatser utifrån det extraordinära läge vi 
befinner oss i. Viktigt blir det att prioritera vård- och omsorg i budgetarbetet 
framåt. Arbetslösheten ökar under pandemin och förväntas att fortsätta öka. 
Viktigt är att riktade resurser sätts in för att nå grupper som kvinnor långt ifrån 
arbetsmarknaden, i synnerhet nyanlända kvinnor – vilka lätt hamnar i 
skymundan i arbetslöshetssiffrorna.  
 
Enskede-Årsta-Vantör är sedan tidigare en stadsdel med hög andel anmält våld 
mot kvinnor. Våldet kommer vara en viktig fråga att prioritera framöver. Mäns 
våld mot kvinnor ökar under covid-19-krisen –ytterligare satsningar göras för att 
kvinnor och barn ska kunna leva i säkerhet.   
 
Vidare har Feministiskt initiativ sedan tidigare kritiska till de skattesänkningar 
och utförsäljningar som skett, vilket slår mot människor i ekonomisk utsatthet - i 
synnerhet kvinnor och barn. 
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§ 5 
Rapportering till IVO av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS för 
kvartal 3 år 2019    
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger förvaltningens redovisning av 
rapporteringen till IVO av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS för kvartal 3 
år 2019 till handlingarna. 
 
Ärendet 
Kommunen beslutar bland annat om vilket stöd invånarna ska få från 
socialtjänsten. 
 
Om man till exempel ska få hemtjänst eller flytta till en gruppbostad ska man få 
det inom tre månader.  
 
Annars måste kommunen informera Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
och förklara varför. 
 
I juli-augusti-september 2019 fick 55 personer i Enskede-Årsta-Vantör inte den 
hjälp man skulle ha fått inom tre månader.  
 
Det berodde oftast på att man tackat nej till ett erbjudande. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
27 mars 2020. 
Dnr EÅV 2020/155. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 6 
Rapportering till IVO av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS för 
kvartal 4 år 2019    
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger förvaltningens redovisning av 
rapporteringen till IVO av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS för kvartal 4 
år 2019 till handlingarna. 
 
Ärendet 
Kommunen beslutar bland annat om vilket stöd invånarna ska få från 
socialtjänsten. 
 
Om man till exempel ska få hemtjänst eller flytta till en gruppbostad ska man få 
det inom tre månader.  
 
Annars måste kommunen informera Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
och förklara varför. 
 
I oktober-november-december 2019 fick 45 personer i Enskede-Årsta-Vantör 
inte den hjälp man skulle ha fått inom tre månader.  
 
Det berodde oftast på att man tackat nej till ett erbjudande. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
12 mars 2020. 
Dnr EÅV 2020/156. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7 
Ny förskola på Stålbogavägen 58 
Inriktningsärende 

Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningen får i uppdrag att fortsätta utreda en ny förskola med sex avdelningar på 
Stålbogavägen 58. 
 

Ärendet 
På Stålbogavägen 58 finns en förskola med två avdelningar. Förskolan är 
gammal och behöver renoveras om den ska vara kvar.  
 
Det ska byggas många nya bostäder i Bandhagen och Högdalen och det behövs 
därför mer förskoleavdelningar i området.  
 
För att öka antalet avdelningar i området kan befintlig förskola rivas och en ny 
förskola med sex avdelningar kan byggas på samma plats.  
 
Vi föreslår att utredningsarbetet för detta får fortsätta. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
31 mars 2020. 
Dnr EÅV 2020/55. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

  



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2020-04-23 

Sida 12 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 8 
Gemensam ramavtalsupphandling av årsentreprenör för 
parkinvesteringar 

Stadsdelsnämndens beslut  
1. Nämnden beslutar att tilldela Bite Mark & anläggning Sverige AB 

(organisationsnummer 556636-6877) som nummer ett i avropsordningen 
samt ABTOT Mark och anläggning AB (organisationsnummer 556909-
1548) som nummer två i avropsordningen, i ramavtalet för markarbeten vid 
parkinvesteringar, större underhållsinsatser och övriga anläggningsarbeten 
för stadsdelsnämnderna Enskede- Årsta- Vantör, Farsta, Hägersten- 
Liljeholmen, Skarpnäck, Skärholmen och Älvsjö.  
 

2. Stadsdelsdirektören får i uppdrag att, när tio dagar har gått från det att 
underrättelsen skickades till anbudsgivarna, teckna kontrakt med 
entreprenören, från och med 2020-05-15 till och med 2022-05-15, med 
möjlighet att begära förlängning med maximalt 2 år, samt fatta erforderliga 
beslut i ärendet inför och under kontraktets löptid.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnderna i Stockholms stad tilldelas varje år en summa pengar för 
parkinvesteringar. Dessa investeringar är för olika åtgärder i parker som genomförs av 
upphandlad entreprenör.  
 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd har tillsammans med Farstas, Skarpnäcks, 
Älvsjös, Hägersten- Liljeholmens och Skärholmens stadsdelsnämnder genomfört en 
gemensam ramavtalsupphandling för två entreprenörer som kan utföra 
parkinvesteringsprojekt. 
 
Bite Mark & anläggning Sverige AB och ABTOT Mark och anläggning AB tilldelas 
uppdraget som årsentreprenörer för parkinvesteringar söderförort. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 3 
april 2020.  
Dnr EÅV 2020/117.    
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9 
Årstafältet i Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsförvaltning, flytt av 
förvaltningsuppdrag 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
1. Trafiknämnden och Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner var 

och en för sig kontorens tjänsteutlåtande. 
2. Trafiknämnden och Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd hemställer var 

och en för sig till kommunfullmäktige att besluta om flytt av 
förvaltningsuppdrag för parken Årstafältet från trafiknämnden till Enskede-
Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd från och med den 1 januari 2021. 

3. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger i uppdrag till förvaltningen att 
säkerställa medel i budget för skötsel av Årstafältet från och med den 1 
januari 2021. 

4. Trafiknämnden och Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd förklarar var 
och en för sig beslutet omedelbart justerat. 

 
Ärendet 
Trafiknämnden har haft i uppdrag av kommunfullmäktige att förvalta Årstafältet som 
kommuncentral park sedan 2006. Det har inneburit att parkskötsel, underhåll och 
vissa investeringar har utförts av trafikkontoret i landskapsparken. Sommaren 2018 
påbörjades entreprenadarbeten som innebär att en stor del av fältet utgör ett 
instängslat exploateringsområde. En mindre del sköts fortfarande som landskapspark 
av trafikkontoret via stadsdels-förvaltningens upphandlade parkentreprenör.  
 
Trafikkontoret och Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning föreslår att 
förvaltningsuppdraget överförs den 1 januari 2021 från trafiknämnden till Enskede-
Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd. Att föra över ansvaret helt till stadsdelsförvaltningen 
är en praktisk, ekonomisk och demokratisk rimlig åtgärd i takt med att Årstafältet 
omvandlas från en gles och vidsträckt stadsdelspark i närförort till en bostadsnära 
stadspark i den utvidgade innerstaden. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
11 mars 2020.  
Dnr EÅV 2020/148.    
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10 
Delegationsordning för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

Stadsdelsnämndens beslut  
1. Nämnden fastställer delegationsordningen att gälla från och med den 23 

april 2020. I samband med det upphävs tidigare delegationsordning. 
2. Nämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att enligt 7 kap. 5 § 

kommunallagen (2017:725) besluta på nämndens vägnar i de ärendegrupper 
som anges i delegationsordningen. Sådana beslut ska anmälas i enlighet med 
vad som framgår av delegationsordningen. 

3. Nämnden överlåter enligt 7 kap. 6 § kommunallagen (2017:725) åt 
stadsdelsdirektören att i sin tur uppdra åt annan anställd inom kommunen att 
besluta i stadsdelsdirektörens ställe. Stadsdelsdirektörens beslut om vilka 
ärenden som vidaredelegerats och till vilken delegat ska anmälas till 
nämnden. 

4. Nämnden ger ordföranden och, vid dennes förhinder, vice ordförande i 
uppdrag att enligt 6 kap. 39 § kommunallagen (2017:725) besluta på 
nämndens vägnar i ärenden som är så brådskande att nämndens beslut inte 
kan avvaktas. Sådana beslut ska anmälas vid nämndens nästa sammanträde. 

5. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Under hösten 2019 och början av 2020 har förvaltningen gjort en stor översyn av 
nämndens delegationsordning. Förvaltningen har utifrån det tagit fram ett förslag till 
en ny delegationsordning. 
 
Den nya delegationsordningen har bland annat fått ett nytt utseende och en till viss 
del förändrad struktur. Laghänvisningar har uppdaterats och språket har setts över. 
Alla ärenden som är ren verkställighet har placerats i en bilaga till 
delegationsordningen. Syftet med det är att inte blanda ihop verkställighetsärenden 
med beslut enligt kommunallagens mening. 
 
Förvaltningen föreslår att delegationsordningen börjar gälla från och med den 23 april 
2020. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 6 
april 2020.  
Dnr EÅV 2020/108.    
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11 
Delegation enligt lag om vård av missbrukare i vissa fall (LVM) och 
förordnande enligt lagen med särskilda bestämmelser om vård av 
unga (LVU) 

Stadsdelsnämndens beslut  
1. Stadsdelsnämnden delegerar till nedan namngivna tjänstepersoner rätt att 

enligt 45 § 1 st. 1-2 p. LVM, inom nämndens ansvarsområde, begära 
handräckning av Polismyndigheten och, i särskilda fall, av Kriminalvården. 

2. Stadsdelsnämnden förordnar nedan namngivna tjänstepersoner rätt att enligt 
43 § 1 st. 2 p. LVU, inom nämndens ansvarsområde, begära handräckning 
av Polismyndigheten och, i särskilda fall, Kriminalvården. 

3. Stadsdelsnämndens tidigare delegeringar till och förordnanden av 
tjänstepersoner upphör att gälla. 

 
Vuxen 
Enhetschefer Tobias Nilsson, Malin Sagman, Marianne Ahrnfelt, biträdande 
enhetschefer Jeanette Karlsson, Tony Leü, Andrea Johansson Saarinen. 
 
Barn och ungdom 
Avdelningschef Jeanette Holmqvist, enhetschefer Katarina Elfving, Sandra 
Rosquist, Helena Steen, Jone Källsäter, tillförordnad enhetschef Ann-Christine 
Gullans, biträdande enhetschefer Lisa Björlin, Malin Lindgren, Marie Rosendahl, 
Louise Carlström, Eva Mowitz, Jennifer Thunström, Malin Richter, Ann Lasses. 
 
Gruppledare och socialsekreterare vid socialjouren 
Ann Dahlgren, Daniel Colegate, Elisabet Lundqvist, Agneta Engström, Lis-Mari 
Boija, Sanna Eriksson, Frida Allertz, Maria Larsson, Inga-Lill Renhorn Källgren, 
Louisa Sesti, Lena Wedberg, Feryal Lövström, Liliana Pellegrino, Martin 
Karlsson, Gertrud Kleberg, Anna-Stina Wilhelmsson, Mira Fargallo-Dillner, Ida 
Carnesten, Lydia Hjalmarsson, Inger Åsebo, Mait Fredlund, Liselotte Tronders, 
Oskar Williamsson, Idil Magan, Fanny Hällberg, Julia Petersson, Carl-Johan 
Kvist, Eva Thomasson, Millicent Reyes, Marimba Roney, Lena Svärd, Maria 
Rangborg och Julia Falk. 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden kan begära hjälp av Polismyndigheten och, i särskilda fall, av 
Kriminalvården för att verkställa vissa beslut. Detta kallas för handräckning. 
 
Beslut om att begära handräckning enligt LVM kan delegeras till tjänsteperson. Det 
innebär att innehavare av en viss befattning får fatta ett sådant beslut. Beslut om att 
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begära handräckning enligt LVU kan inte delegeras. Däremot kan nämnden förordna 
särskilda tjänstepersoner att fatta sådana beslut. Ett förordnande är personligt. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger namngivna tjänstepersoner rätt att begära 
polishandräckning enligt 45 § 1 st. 1-2 p. LVM och 43 § 1 st. 2 p. LVU. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
24 mars 2020.  
Dnr EÅV 2019/720.    
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12 
Motion om kommungemensamt fastighetsbolag 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/115 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Ärendet 
Två politiker som sitter i Stockholms stads kommunfullmäktige har skrivit ett 
förslag om att skapa ett nytt kommunalt företag som ska ägas tillsammans med 
andra kommuner. Företaget ska ansvara för de byggnader som innehåller idrott så 
som sporthallar, simhallar och fotbollsplaner. Politikerna vill att Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsförvaltning talar om vad vi tycker om förslaget. 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning tycker det är svårt att veta hur 
förslaget kan påverka förvaltningen. Vi tycker att det kan vara bra att bygga nya 
sporthallar, simhallar och fotbollsplaner i Stockholm eftersom det finns före lite. 
Det byggs mycket nya bostäder i Stockholm och befolkningen växer. Vi tycker 
att det är bra att planera bättre för nya idrottsbyggnader. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
27 mars 2020. 
Dnr EÅV 2020/132. 
 
Yrkande 
1. Hassan Jama (V) yrkade bifall till motionen i sin helhet, samt 
2. att därutöver anföra 
 
Det är glädjande förvaltningen är positivt inställt till ett ökande 
kommunöverskridande samarbete som lyfts fram i motionen. Visst behöver fokus 
ligga på att stärka samarbetet mellan kommunernas idrottsförvaltningar, för att 
göra det möjligt att skapa fler idrottsanläggningar som annars inte hade kunnat 
komma till stånd. Precis som förvaltningen påpekar skulle ett sådant samarbete 
främst gynna olika specialidrotter.  Och visst kan ett samarbete se ut på olika 
sätt, antingen genom ett kommungemensamt idrottsfastighetsbolag som 
motionärerna föreslår eller genom att finansieringen säkras genom hyresavtal 
tecknade av andra kommuner än den där anläggningen uppförs. Vi är självklart 
öppna för flera olika modeller men menar att när kommunerna manifesterar sitt 
ansvar i ett gemensamt bolag får vi en mer långsiktigt hållbar lösning. 
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Gustav Johansson (M) yrkade att nämnden ska besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställde Hassan Jamas (V) yrkande mot sitt 
eget yrkande och fann att nämnden beslutar i enlighet med hans eget förslag. 
 
Reservation 
Hassan Jama (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 
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§ 13 
Nya riktlinjer för familjerätt  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/60 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  
2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 
Ny lagstiftning och nya föreskrifter har trätt i kraft inom det familjerättsliga 
området. Myndigheten för familjerätt och föräldraskapsstöd (MFoF) har också 
tagit fram nya allmänna råd. Med anledning av detta har nya riktlinjer för 
familjerätten tagits fram. I Stockholm stad finns det idag flera olika riktlinjer 
inom området men det har nu slagits samman till ett dokument. De nya 
riktlinjerna ger ökad tydlighet och är välskrivna. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
19 februari 2020. 
Dnr EÅV 2020/60. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2020-04-23 

Sida 20 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 14 
Nya riktlinjer för handläggning och dokumentation av ärenden 
gällande barn och unga inom individ- och familjeomsorgen 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/255 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  
2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 
Ny lagstiftning och föreskrifter har trätt i kraft inom individ- och 
familjeomsorgen rörande handläggning och dokumentation av ärenden rörande 
barn och unga. Socialstyrelsen har också gett ut nya vägledningar och 
handläggningsstöd som berör arbetet med denna målgrupp.  
 
Förslaget till nya riktlinjer för handläggning och dokumentation av ärenden 
gällande barn och unga inom individ- och familjeomsorgen har uppdaterats i 
enlighet med dessa nya regelverk.  
Barnrättsperspektivet har setts över och förstärkts i och med att barnkonventionen 
blivit svensk lag. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 2 
mars 2020. 
Dnr EÅV 2020/118. 
 
Yrkande 
1. Tobias Karlsson (SD) yrkade att nämnden ska avslå förvaltningens förslag 

till beslut, samt 
2. att därutöver anföra 

 
I de uppdaterade riktlinjerna föreslås att beslut rörande polisanmälan vid 
misstanke om folkmord, brott mot mänskligheten och grovt krigsbrott bör 
delegeras till social delegation/individutskott. Sverigedemokraterna är 
utestängda från att sitta med i samtliga av stadens sociala 
delegationer/individutskott.  
 
Det finns idag ingen lagstadgad skyldighet att göra en polisanmälan och med 
anledning av övriga partiers uppvisade flathet gentemot dessa frågor kan vi inte 
gå i god för att de kommer göra en korrekt bedömning. Vi anser därför att den 
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bedömningen ska ligga på stadsdelsnämnden så att alla partier tilldelas samma 
insyn i frågan. 
 
Gustav Johansson (M) yrkade att nämnden ska besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställde Tobias Karlssons (SD) yrkande mot 
sitt eget yrkande och fann att nämnden beslutar i enlighet med hans eget förslag. 
 
Reservation 
Tobias Karlsson (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
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§ 15 
En likvärdig fixartjänst inom staden  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/243 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  
 
Ärendet 
Äldre personer i staden kan få hjälp av en person som kallas ”Fixare”. 
Anledningen är att de äldre inte ska ramla och skada sig. 
 
Fixaren kan till exempel sätta upp gardiner eller byta en lampa. Det kostar 
ingenting. 
 
Äldrenämnden vill att Fixaren ska arbeta på samma sätt i hela staden. 
Förvaltningen tycker att det är ett bra förslag.  
 
Förvaltningen tycker att fler äldre ska få hjälp av Fixaren. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
24 mars 2020. 
Dnr EÅV 2020/90. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16 
Trafikändringar i SL-trafiken och Waxholmsbolagets trafik 2020/2021  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/334 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Ärendet 
Trafikförvaltningen i Region Stockholm ansvarar för kollektivtrafiken i 
Stockholm. Trafikförvaltningen planerar att ändra på kollektivtrafiken om ett år 
och vill veta vad Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning tycker om de 
ändringarna.  
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning tycker inte att förändringarna som 
görs påverkar våra stadsdelar så mycket. Vi tycker att det är bra att vi 
kommunicerar tillsammans med trafikförvaltningen när trafiken ska stängas ner 
eller göra paus.   
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
27 mars 2020. 
Dnr EÅV 2020/123. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Gustav Johansson (M), Urban Rybrink (L), Nickie Excellie (MP), Elisabet 
Abelson (C), Veronica Palm (S) och Hassan Jama (V) lämnade ett gemensamt 
särskilt uttalande: 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har tidigare, med enad röst, påtalat 
vikten av en förbättrad kollektivtrafik till och från Östberga. Området är byggt 
på ett sätt som inte ger någon naturlig genomfartstrafik och även om detta ger en 
lugnare trafiksituation innebär det också att Östberga får karaktären av en 
isolerad ö i staden.  
 
När stadsdelsförvaltningen genomförde en mycket omfattande och uppskattad 
medborgardialog var ett av de stora önskemålen från medborgarna att 
turtätheten på de busslinjer som går genom området skulle öka. Så har tyvärr 
inte blivit fallet, än.  
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Staden och stadsdelsförvaltningen har arbetat aktivt med tryggheten i Östberga 
under en längre tid. Vi är av åsikten att ökad turtäthet skulle bidra till ökad 
trygghet. Skulle fler ha möjlighet att ta bussen istället för att som idag mer eller 
mindre vara tvingade att ta bilen skulle det även bidra till en förbättrad miljö. 
Östberga byggs nu ihop med Årsta genom Årstafältet. Att tidigt möta upp  
behovet med kollektivtrafik kan bidra till att öka integrationen mellan dessa 
områden. 
 
Slutligen är tunnelbana nu planerad till Östberga. Men arbetet förväntas inte 
börja förens tidigast 2022 med färdigställande flera år senare. Om regionen nu 
identifierat mer kollektivtrafik till Östberga som önskvärt och tänkt möta det 
behovet med tunnelbana ska Östbergaborna inte behöva vänta. Behovet finns 
redan idag och bör tillgodoses med andra trafikslag i väntan på tunnelbana. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Moderaternas, Liberalernas, 
Miljöpartiets, Centerpartiets, Socialdemokraternas och Vänsterpartiets särskilda 
uttalande. 
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§ 17 
Ansökan om utökat serveringstillstånd för Globen Star 
Remissvar    
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan om tillstånd för 

alkoholservering i restaurangen kl. 11:00-03:00, måndag till söndag. 
 
2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan om tillstånd för 

alkoholservering i uteserveringen kl. 11:00-03:00, måndag till söndag. 
 

Ärendet 
Kalasbollen AB har sökt tillstånd för att servera alkoholdrycker på Globen Star, 
Arenavägen 59, Johanneshov.  
 
Socialförvaltningens tillståndsenhet beslutar om serveringstillstånd och har bett 
stadsdelsnämnden att yttra sig över ansökan. Stadsdelsnämnden ska yttra sig om 
lämpligheten utifrån lokala omständigheter.   
 
Förvaltningen bedömer att det inte finns några hinder för:  

• Alkoholservering i restaurangen kl.11:00-03:00, måndag till söndag. 
• Alkoholservering på uteserveringen kl. 11:00-03:00, måndag till söndag.   

 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
14 februari 2020. 
Dnr EÅV 2020/48. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18 
Ansökan om serveringstillstånd för Dahlak bar & restaurang 
Remissvar    
 
Stadsdelsnämndens beslut 

1. Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering i 
restaurangen kl. 11:00-01:00 måndag till söndag. 

2. Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering på 
uteserveringen kl. 11:00-23:00 måndag till söndag.  

3. Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering i 
restaurangen kl. 11:00-03:00 lördagar. 

 
Ärendet 
Dahlak Bar & restaurang vill servera alkohol i restaurangen kl. 11:00-01:00 alla 
dagar i veckan och kl. 11:00-03:00 på lördagar. Restaurangen vill också servera 
alkohol på uteserveringen kl. 11:00-23:00 alla dagar i veckan.   
 
Socialförvaltningens Tillståndsenhet bestämmer om serveringstillstånd i 
Stockholm stad. De har frågat vad Enskede-Årsta- Vantörs stadsdelsnämnd 
tycker om att restaurangen ska servera alkohol. Till exempel med hänsyn till om 
det bor människor i närheten som kan bli störda.   
   
Förvaltningen tycker att Dahlak Bar & Restaurang ska få servera alkohol:  
• I restaurangen kl.11:00-01:00 alla dagar i veckan. 
• På uteserveringen kl. 11:00-23:00 alla dagar i veckan.   
• I restaurangen kl. 11:00-03:00 på lördagar.   

 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
24 mars 2020. 
Dnr EÅV 2020/80. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19 
Ansökan om serveringstillstånd för JPM Globen 
Remissvar    
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan om tillstånd för 

alkoholservering i restaurangen kl. 11:00-01:00, måndag till söndag. 
 
2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan om tillstånd för 

alkoholservering i uteserveringen kl. 11:00-23:00, måndag till söndag. 
 

Ärendet 
JPM Globen vill servera alkohol i restaurangen i restaurangen kl. 11:00-01:00 
alla dagar i veckan och på uteserveringen kl. 11:00-23:00 alla dagar i veckan.   
 
Socialförvaltningens Tillståndsenhet bestämmer om serveringstillstånd i 
Stockholm stad. De har frågat vad Enskede-Årsta- Vantörs stadsdelsnämnd 
tycker om att restaurangen ska servera alkohol. Till exempel med hänsyn till om 
det bor människor i närheten som kan bli störda.   
 
Förvaltningen tycker att JPM Globen ska få tillstånd för att servera alkohol:  

• I restaurangen kl.11:00-01:00 alla dagar i veckan.  
• På uteserveringen kl. 11:00-23:00 alla dagar i veckan.    

 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
19 mars 2020. 
Dnr EÅV 2020/111. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20 
Anmälningsärenden  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m., dnr EÅV 2020/2 
B. Delegationsbeslut 
C. Protokoll från pensionärsrådet – sammanträdet under april ställdes in 
D. Protokoll från funktionshinderrådet – sammanträdet under april ställdes in 
E. Protokoll från förvaltningsgruppen 2020-04-14 
F. Balanslista över nämndens uppdrag till förvaltningen   
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§ 21 
Nämndens frågor  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen att bereda 
skrivelserna och frågorna nedan och återkomma till nämnden med svar. 
 
Inkomna skrivelser och frågor 
Gustav Johansson m.fl. (M), Urban Rybrink (L), Ola Gabrielson (MP), Christina 
Palm (C), Veronika Palm m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V), Tobias Karlsson 
(SD) och Lisa Palm (Fi) lämnade en gemensam skrivelse om ”Insatser för att nå 
våldsutsatta kvinnor i karantän”. 
 
Veronica Palm m.fl. (S) lämnade en skrivelse om ”Extra stöd till föreningslivet”. 
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§ 22 
Stadsdelsdirektörens information   
 
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerade om följande:  
 
Rågsveds fritidsgård 
Rågsveds fritidsgård planerar att öppna verksamheten inför sommaren. 
Verksamheten kommer till en början vara utebaserad, bland annat på 
”Sommartorg” för att flytta in i ordinarie lokalerna i Rågsveds Centrum till 
hösten.  
 
Fritidsgården i Rågsved har sedan november förra året haft begränsade 
öppettider. Under tiden verksamheten varit stängd har ledning och medarbetare 
tillsammans gjort ett utvecklingsarbete för att fritidsgården ska vara en trygg 
miljö för såväl besökare som medarbetare.  
 
Dags att söka föreningsstöd 
Nu kan föreningar och organisationer i stadsdelsområdet ansöka om 
aktivitetsstöd 2020. Sista ansökningsdag är 30 april.  
 
Bly i marken vid naturreservat 
På grund av för höga blyhalter spärrar staden nu av området vid den gamla 
skjutbanan i Rågsveds naturreservat i väntan på sanering. Nu väntar vidare 
provtagning och en utredning av hur saneringen ska gå till innan den kan dra 
igång under 2021 som tidigast. 
 
CORONARELATERAD INFORMATION 
 
Stärkta hygienrutiner och utomhusaktiviteter i Förskolan 
För att minska risken för smittspridning på förskolan arbetar alla våra förskolor 
med ett gemensamt förhållningssätt. Det baseras på myndigheternas 
rekommendationer och Stockholm stads gemensamma rutiner för alla stadens 
förskolor. 
 
Samtalsstöd för unga  
Förvaltningen erbjuder föräldrar, blivande föräldrar och ungdomar stödsamtal 
via telefon vid ökad oro eller stress orsakad av coronaviruset. 
 
Stödtelefon för de som är ensamma eller känner oro  
Stadsdelsförvaltningens seniorträffar är tillfälligt stängda, därför har en 
stödtelefon bemannats som är till för seniorer och som vill prata om vardagliga 
saker, har funderingar om seniorträffarna, bolla tankar eller känner oro.  
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Valborgsfirande 
Inga traditionella valborgsfirande sker i stadsdelsområdet. Däremot 
uppmärksammas Valborg på fritidsgårdarna och Östberga kulturhus med 
korvgrillning och andra aktiviteter för unga. 
 
Hjälp att handla för de över 70 år 
De som är över 70 år och som inte har hemtjänst kan nu få kostnadsfri hjälp av 
stadsdelsförvaltningen att handla mat. Detta för att denna riskgrupp 
rekommenderas att undvika sociala kontakter, för minskad riska att bli smittad 
av covid-19. 
 
Stadsteatern hjälper äldreomsorgen med skyddskläder 
Avdelningen Social omsorg äldre och utvecklingsenheten har varit med i ett 
unikt projekt med Stadsledningskontoret och Stadsteatern för att tillverka 
tvättbara skyddsförkläden till äldreboenden 
 
Stöd till lokala företag  
Till följd av coronaviruset och sjukdomen covid-19 drabbas näringslivet hårt i 
Stockholms stad. Staden har tagit fram ett lättnadspaket för näringslivet som 
kommuniceras på olika sätt till företag verksamma i Enskede-Årsta-Vantör. 
Lättnaderna består av möjlighet till uppskov av inbetalning för ett antal avgifter 
och även lokalhyra. 
 
Mobila stadstavlor i stadsdelen  
I Enskede-Årsta-Vantör har staden placerat ut mobila stadstavlor med 
information på flera språk i Hagsätra, Högdalen, Rågsved och Östberga. 
 
Problem med att information på arabiska konsekvent tas bort eller förstörs.  
 
Vi kommer gå ut med info i lokalpress men kommer också pröva en idé om 
feriearbete till ungdomar att sprida samhällsinformation direkt i invånarnas 
brevlåda. 
 
Nämnden tackade för informationen. 
 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2020-04-23 

Sida 32 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 23 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 24 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 25 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från 12 mars, 20 
mars, 27 mars, 2 april, 14 april och 23 april 2020 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Protokollen läggs till handlingarna. 
 


	Ärendet

